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FORESPØRGSEL TIL BORGMESTEREN - STADIONBYGGERIET 
Vedr. stabilisering af blød jord under eksisterende Stadionhaller 
 
Iflg. pressemeddelelse fra Kongelundens sekretariat er det netop blevet opdaget, at dele af det 
nuværende stadion står på såkaldt ikke-bæredygtige jordaflejringer. Der skal etableres en såkaldt 
sekantpælevæg for at stabilisere jorden under og ved Stadionhallerne, og derefter skal bløde og 
ikke-bæredygtige jordlag fjernes, før nyt stadion kan bygges.  
Det fremgår at det indebærer ”en større og mere tidskrævende opgave end først antaget”.  
  
Byggeriet af nyt stadion kan herved blive op til 5 mdr. forsinket. 
 
Det fremgår af pressemeddelelsen at Kongelundssekretariatet garanterer at  
”Projektet holdes fortsat inden for den fastsatte økonomiske ramme” på 741 mio. kr.  
 
Flg. spørgsmål ønskes besvaret:  
 

1. Hvad er forklaringen på at den opgave først opdages nu på dette sene tidspunkt i projektet? 
2. Hvilke garantier og forsikringer er der for at den gamle fredede Stadionhal ikke kommer til 

at lide overlast? 
3. Kan borgmesteren garantere at kommunens udgifter fortsat holdes indenfor rammen på741 

mio. kr.? 
4. Hvordan forklares det at en projektperiode, der forlænges med flere opgaver og mere tid end 

det er antaget ved projektstart - og vel udbud? - ikke bliver dyrere?  
5. At holde gang i en så stor byggeplads i ekstra fem måneder er ikke gratis. Hvad kommer det 

til at koste? Hvem betaler merudgifterne?  
6. At etablere en såkaldt sekantpælevæg, bortkørsel af jord og tilkørsel af nyt jord er ikke 

gratis? Hvad er prisen for det? Hvem betaler?  
7. Hvis kommunen får regningen til merudgifterne: Hvordan skal den så betales uden at 

sprænge den fastsatte ramme? 
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